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 26 april 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
  
 
 
 
 

Plats och tid  Nacka stadshus, sammanträdesrummet Jelgava kl 09.45 – 10.40 

 BESLUTANDE 

Mats Gerdau (M) 
Tobias Nässén (M) 
Gunilla Grudevall Sten (L) 
Hans Peters (C) 
Jan-Eric Jansson (KD) 
Khashayar Farmanbar (S) 
Maria Raner (S) 
Louise Ollivier (MP) 
 

ERSÄTTARE 

Helene Skantze (M) 
Monica Brohede Tellström (L) 
Anders Tiger (KD) 
Rolf Wasteson (V) 
 

 

Övriga deltagare Lena Dahlstedt, Helena Meier, Bengt Häll, Johanna Magnusson, Kersti 

Hedqvist, Anneli Sagnerius, Camilla Norberg, Dag Björklund, Maria 

Karlsson, Lena Mårdh, Erika Karlsson Elisabeth Carle, Staffan Ström, Eva 

Olin, Madeleine Grufman 
 

Utses att justera Khashayar Farmanbar  

Justeringsdatum 27 april 2016 Paragrafer 46 - 78 

   
Underskrifter Sekreterare  

  Görel Petersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Khashayar Farmanbar 
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Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll är justerat 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

 

Sammanträdesdatum 26 april 2016 

Anslaget sätts upp 28 april 2016 

Anslaget tas ned 20 maj 2016 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
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§ 46 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

Anmälningar KSAU 2016-04-26 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Utbildningar för politiker och tjänstemän, 3 maj, 23, 
maj och 2 juni 

Region Kronoberg 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 16:09 Ök avtal räddningstjänstpersonal  

Cirkulär 16:10 Krav på leg för vik sjuksköterskor  

Cirkulär 16:11 Ramverk främja lika rättigheter  

Cirkulär 16:12 Ändringar i LAS mm  

Cirkulär 16:13 Regelverk om traineejobb mm + 
bilaga 

 

Cirkulär 16:14 Regler om registerkontroll i arbetslivet  

Cirkulär 16:16 Vårproposition för år 2016  

KSL Verksamhetsplan 2016 Missiv  

KSL Verksamhetsplan 2016  

SKL:s sammanträdesplan 2017  

Övrigt 
 

Styrelseprotokoll 1-2016 Nacka stadshus AB Johanna Magnusson 

Styrelseprotokoll 1-2016 Nysätra Fastighets AB Johanna Magnusson 

AB Vårljus - Förhandsbesked om årsstämma 160503  

AB Vårljus – Kallelse till årsstämma 160503  

AB Vårljus - Inbjudan  

AB Vårljus –Protokoll 1/2016  

Käppalaförbundets styrelseprotokoll 160322  

SBFF Årsredovisning 2015  

Saltsjö Pir Årsredovisning 2015 Johanna Magnusson 

Samordningsförbundet Välfärd i Nacka, 
Revisionsberättelse 2015 

 

Samordningsförbundet Välfärd i Nacka, 
Årsredovisning 2015 

 

Samordningsförbundet Välfärd i Nacka, EYs 
granskning 

 

- - - - - 



7 (41) 

 
 26 april 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 
 

§ 47 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2016-04-26 

Ärende Beslutsfattare 
Vidaredelegation inom 
stadsledningskontoret ansvar 20035 

Administrativ direktör Mats Bohman 

Vidaredelegation inom kommunstyrelsen 
ansvar 11000 

Stadsjurist Helena Meier 

Delegationsbeslut, remiss motioner från 
KF 14 mars 2016 

Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau 

 

- - - - - 
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§ 48 Dnr KFKS 2014/441-040 

Marsbokslut för kommunstyrelsen 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar marsbokslutet 2016 för kommunstyrelsen. 

 

Ärende 

Kommunstyrelsen har ansvar för samordning och uppsikt över kommunens samlade 

verksamhet. Kommunstyrelsen har som egen nämnd ansvar för arbetsgivarfrågor, 

näringslivspolitik, fastighetsfrågor och markpolitik, god livsmiljö, långsiktig hållbar 

utveckling och frågor som rör trygghet och säkerhet.  

 

Det ekonomiska resultat som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 

förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, stadsledningskontoret, stödenheter, 

myndighets- och huvudmannaenheter, den kommunala produktionen av välfärdstjänster, 

lokalenheten samt fastighetsutvecklingsenheten.  

 

Det ekonomiska resultatet för årets tre första månader är -30 miljoner, vilket är 2 miljoner 

kronor bättre än budget. Prognosen för helåret 2016 korrigeras för lokalenheten med +7 

miljoner kronor och välfärd samhällsservice med -2 miljoner kronor. Medfinansieringen av 

tunnelbanan innebär på grund av lägre KPI-uppräkning drygt 9,5 miljoner i lägre kostnad 

för 2016. 

 

Några mätningar av verksamhetsresultat har inte skett under årets första tre månader. 

 

Handlingar i ärendet 

Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2016 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 49 Dnr KFKS 2016/300 

Månadsbokslut mars 2016 för Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar månadsbokslut för mars 2016. 

 

Ärende 

Det ekonomiskt utfallet för perioden januari-mars 2016 var 42 miljoner kronor, 28 miljoner 

kronor bättre i jämförelse med budget. Den sammantagna årsprognosen är 138 miljoner 

kronor, vilket är 38 miljoner kronor bättre än årsbudget. Den positiva avvikelsen beror bl.a. 

på att utfallet för skatteintäkter och utjämning förväntas bli 31 miljoner kronor högre än 

budget och på högre realisationsvinster från försäljningar än förväntat. Den sammantagna 

årsprognosen för nämnderna ligger i linje med budget. Några nämnder och verksamheter 

lämnar dock negativa årsprognoser, de största underskotten utbildningsnämnden på -6 

miljoner kronor och äldrenämnden på -4,5 miljoner kronor. 

 

Tre månader in i 2016 låg låneskulden på samma nivå som i början av året, 700 miljoner 

kronor. Nettoinvesteringarna under januari-mars var knappt 100 miljoner kronor, vilket 

utgjorde endast ca 10 procent av det förväntade utfallet för investeringar under 2016.  

En justering av årsprognosen kommer därför sannolikt att göras i samband med 

tertialbokslut 1. 

 

Nämnderna rapporterar att verksamheterna löper på enligt plan. Inga mätningar av 

nyckeltal har skett under perioden och därför kommer detta bokslut endast att redogöra för 

det ekonomiska läget för kommunen för perioden och årsprognoser för nämnder och 

verksamheter.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 april 2016 

Månadsrapport för mars 2016 för Nacka kommun 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 50 Dnr KFKS 2016/215 

Nacka kommuns inköpsprocess 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar information till protokollet om inköpsfunktionens utveckling i 

Nacka kommun med tillägget att kommunstyrelsen/utskott ska ta ställning till 

förfrågningsunderlaget i ärenden där kommunstyrelsen/utskott ska fatta tilldelningsbeslut. 

 

Ärende 

I dagsläget finns en väl fungerande inköpsfunktion som har utvecklats de senaste åren. Det 

finns ett behov av att fortsätta utveckla inköpsfunktionen när kommunen växer och bygger 

stad. Följande områden har identifierats där utveckling av inköpsfunktionen kommer ske 

åren 2016-2018: 

 

1. Strategier, mål, uppföljning och rapportering 

2. Kategoristyrning 

3. Personal, Organisation och kompetens 

4. Processer, rutiner och flöden (P2P) 

5. Policys, regler och riktlinjer 

6. E-Handel 

7. Miljö och socialt ansvarstagande 

8. Systemstöd 

 

Inköpsenheten prioriterar och tidsätter sedan januari 2016 alla inköpsprojekt i en 

upphandlingsplan. Detta för att för att få en bättre styrning och kontroll samt säkerställa att 

rätt projekt prioriteras samt att uppföljning sker löpande av de olika inköpsprojekten.  

 

Den utvecklade inköpsprocessen som har börjat implementeras omfattar delprocesserna 

behovsanalysprocess, marknadsanalysprocess, upphandlingsprocess, leveransprocess 

och uppföljningsprocess. 

 

Ett arbete har också påbörjats med att tydliggöra roller och ansvar i inköpsprocessen. 

 

Handlingar i ärendet 

Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 8 april 2016 

Utveckling av Inköpsfunktionen 

Nackas Inköpsprocess inklusive roller och ansvar i Inköpsprocessen 
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Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Louise Ollivier 

(MP), Hans Peters (C) och Khashayar Farmanbar (S), bifall till inköpsenhetens förslag med 

tillägget att kommunstyrelsen/utskott ska ta ställning till förfrågningsunderlaget i ärenden 

där kommunstyrelsen/utskott ska fatta tilldelningsbeslut. 
 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Den modell som hittills arbetats efter i Nacka har inneburit att när Kommunstyrelsen tagit 

tilldelningsbeslut i upphandlingar så har ändå förfrågningsunderlaget varit givet, dvs inte 

varit uppe för beslut i KS. Det har i praktiken gjort att KS-besluten varit helt meningslösa, i 

praktiken har det inte funnits någon som helst möjlighet att ta ett annat beslut än det som 

föreslagits.  

Vänsterpartiet har länge hävdat, och markerat vid tilldelningsbeslut, att vi krävt att också få 

ta ställning till förfrågningsunderlaget. Den process som presenterades i det i övrigt 

utmärkta dokumentet om inköpsprocessen saknade även nu att KS ska ta beslut om 

förfrågningsunderlag i de fall sedan tilldelningsbeslutet ska tas av KS. Dessbättre fick vi nu 

för första gången medhåll även från alliansmajoriteten om detta vilket nu kommer att 

skrivas in i processbeskrivningen. Detta ser vi på med stor tillfredsställelse.” 

 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

arbetsutskottsgrupp. 

 

”Socialdemokraterna har länge krävt att innehållet i upphandlingsunderlaget ska bli ett 

politiskt beslut. Efter samtal på mötet kom vi alla fram till att KS eller dess utskott ska fatta 

beslut om upphandlingsunderlaget åtminstone när besluten ska fattas av KS eller dess 

utskott. Äntligen. Detta är ett steg framåt. Det är också viktigt att uppdatera 

policydokument med för vår tid relevanta krav som uppfyller kvalitet och leder till frihet, 

exempelvis krav på kollektivtrafikavtal, vitajobbsmodell och fair trade-policy.” 

 

- - - - - 
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§ 51 Dnr KFKS/21-055  

Inriktning för upphandling av lokalvård i Nacka stadshus 

och övriga verksamhetslokaler 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Ärende 

Nuvarande avtal för lokalvård för Stadshuset och övriga verksamhetslokaler löper ut 2016-

12-31. Ny upphandling har påbörjats på uppdrag av lokalenheten. Inriktning på 

upphandlingen kommer att sträva mot kemikaliefri lokalvård.  

 

Kommunstyrelsen kommer att föreslås fatta tilldelningsbeslut den 2016-06-20. Avtalsstart 

för det nya avtalet är planerad till 2017-01-01. 

Handlingar i ärendet 

Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 31 mars 2016 

Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), att ärendet ska 

kompletteras med att Nacka kommun ska ställa kollektivavtalsliknande villkor. 

Beslutsgång 

Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

lokalenhetens förslag.  

Reservationer 

Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet och ingav följande.  

 

”Frihet och kvalitet förutsätter personal som kan leva på sin lön därför kräver vi 

kollektivavtalsliknande villkor ska vara del av upphandlingskravet.” 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har länge hävdat, och markerat vid tilldelningsbeslut, att vi krävt att också 

få ta ställning till förfrågningsunderlaget. I detta ärende får KS inte ta ställning till 

förfrågningsunderlaget vilket vi är kritiska till.” 

 

- - - - - 
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§ 52 KFKS 2016/60-050 mfl 

Inriktning för livsmedelsupphandling av kött, kyckling 

och mejeriprodukter 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet och ger 

stadsledningskontoret i uppdrag att i upphandlingsunderlagen säkerställa att såväl kvalitets- 

som miljökrav ställs och att dessa t ex bör innebära att produktionsvillkoren minst 

uppfyller svensk standard vad gäller djurskydd och antibiotikaanvändning.  

 

Ärende 

En upphandling av kött, kyckling och mejeriprodukter för Välfärd skolas och Välfärd 

samhällsservices behov planeras. Upphandlingen ska tillgodose verksamheternas behov av 

den typen av livsmedel, nå kommunens miljömål inom livsmedel samt gynna små och 

medelstora företag. 

 

Handlingar i ärendet 

Upphandlingsenhetens tjänsteskrivelse den 13 april 2016 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau yrkade med instämmande av Hans Peters (C), Khashayar Farmanbar (S) och 

Louise Ollivier (MP), att kommunstyrelsens arbetsutskott ska besluta att notera 

informationen till protokollet samt uppdra åt stadsledningskontoret att i 

upphandlingsunderlagen säkerställa att såväl kvalitets- som miljökrav ställs och att dessa 

t ex bör innebära att produktionsvillkoren minst uppfyller svensk standard vad gäller 

djurskydd och antibiotikaanvändning.  

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
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”Vänsterpartiet har länge hävdat, och markerat vid tilldelningsbeslut, att vi krävt att också 

få ta ställning till förfrågningsunderlaget. I detta ärende får KS inte ta ställning till 

förfrågningsunderlaget vilket vi är kritiska till.” 

 

Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 

 

”Miljöpartiet ser det som oerhört viktigt att vid all upphandling ställa tydliga krav, och 

utvärdera underlaget, kopplat till miljö- och kvalitet. Det är av stor vikt att skarpa krav ställs 

på framtida leverantörer kopplat till djurskydd, användning av kemikalier och antibiotika 

samt villkor för produktionen.” 

 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

arbetsutskottsgrupp. 

 

”Utmärkt med miljökrav, företrädesvis ser vi att KRAV-märkning ska användas så långt 

som möjligt, då det är den märkning som ställer hårdast miljökrav. Vidare vill vi se 

rättvisemärkta produkter. Inriktningen att minska köttkonsumtionen är en god inriktning.” 

 

- - - - - 
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§ 53 KFKS 2015/700-050 m fl 

Information inför tilldelningsbeslut i upphandling av livs-

medel; färsk frukt och grönsaker, bröd och konditoriva-

ror samt färsk och fryst fisk 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Upphandling av färska frukt och grönsaker, bröd och konditorivaror samt färsk och fryst 

fisk genomförs. Utvärderingen av inkomna anbud pågår i tre livsmedelupphandlingar, 

enligt förutsättningar för anbudslämnande, se bilaga 1-3. Eftersom det är en pågående 

upphandling omfattas anbuden och utvärderingsresultatet av absolut sekretess. Målet är att 

kommunstyrelsen kommer att fatta tilldelningsbeslut den 9 maj 2016.  

 

Handlingar i ärendet 

Upphandlingsenhetens tjänsteskrivelse den 29 februari 2016 

Bilaga 1-10 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med upphandlingsenhetens förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har länge hävdat, och markerat vid tilldelningsbeslut, att vi krävt att också 

få ta ställning till förfrågningsunderlaget. I detta ärende får KS inte ta ställning till 

förfrågningsunderlaget vilket vi är kritiska till.” 

 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 

arbetsutskottsgrupp. 

 

”Utmärkt med miljökrav, företrädesvis ser vi att KRAV-märkning ska användas så långt 

som möjligt, då det är den märkning som ställer hårdast miljökrav. Vidare vill vi se 

rättvisemärkta produkter. ” 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 54 Dnr KFKS 2015/839-050 

Information inför tilldelningsbeslut upphandling av 

ekonomisystem 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet och att 

tilldelningsbeslut fattas av kommunstyrelsen den 9 maj 2016. 

 

Ärende 

Kommunens avtal gällande ekonomisystem löper ut per den 15 maj 2016. Kommunen 

behöver standardisera och automatisera sina ekonomiprocesser för att på så sätt förbättra 

kvalitet och effektivitet. Kommunen behöver ha ett ekonomisystem med säkra processer 

och behörigheter. Det är också mycket viktigt att systemet är enkelt och användarvänligt. 

Driftstart är planerad till räkenskapsåret 2017. 

 

En upphandling av ekonomisystem pågår. Kommunstyrelsen kommer att ta ställning till 

förslag till tilldelningsbeslut den 9 maj 2016. Tilldelningsbeslutet omfattas av sekretess. I 

detta ärende ges beskrivning av upphandlingen. Utvärdering görs av funktion, 

användbarhet, pris och leveransförmåga.  

 

Handlingar i ärendet 

Redovisningsenhetens tjänsteskrivelse den 13 april 2016 

Inbjudan till anbudsgivning 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med redovisningsenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 55 Dnr KFKS 2016/303 

Översyn av kommunfullmäktiges arbetsformer -

ändringar i kommunfullmäktiges arbetsordning 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

A. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om följande ändringar och tillägg i 

kommunfullmäktiges arbetsordning.  

 

1. § 10 (första meningen) ändras till Sammanträde ska normalt sluta senast klockan 22.00. 

 

2. § 24 (andra och tredje meningen) ändras till Som rekommendation gäller att den som gör 

sitt partis första inlägg i ärendet har fyra minuter till sitt förfogande för första inlägget, två minuter 

för andra inlägget samt en minut för tredje inlägget. Nästa talare från samma parti 

rekommenderas tre minuter för sitt första och andra inlägg följt av en minut för tredje inlägget. 

 

3. En punkt med följande lydelse läggs till i arbetsordningen. Medborgarförslag som 

inlämnats till styrelser och nämnder sammanställs och anmäls till kommunfullmäktige minst en 

gång per år. 

 

B. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige i övrigt noterar följande. 

1. Kulturnämnden arbetar med ett förslag om konstnärlig utsmyckning i Nackasalen. 

Det ingår i kommunstyrelsens ansvar att fatta beslut om den slutliga utformningen 

av denna. 

2. När den pågående upphandlingen av nytt system för filmning i Nackasalen är 

genomförd får frågan om att direktsända sammanträdena, behandlas som särskilt 

ärende. 

 

Ärende 

Kommunfullmäktiges vice ordförande har på uppdrag av gruppledarna lämnat ett förslag 

till en översyn av kommunfullmäktiges arbetsordning i en slutrapport. Syftet med 

översynen har varit att vitalisera och öka allmänhetens intresse för kommunfullmäktige. 

Förslagen har genom gruppledarna varit remitterade till partigrupperna i 

kommunfullmäktige. 
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Utdragsbestyrkande 

 

Utifrån en sammanvägning av förslagen i slutrapporten föreslås sammanträdestiden för 

kommunfullmäktige justeras samt att den rekommenderade talartiden vid inlägg minskas 

något. Övriga förslag som framgår av slutrapporten bedöms inte generera några ändringar i 

kommunfullmäktiges arbetsordning.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 april 2016 

Översyn av kommunfullmäktiges arbetsformer - slutrapport till gruppledarmötet 22 

februari 2016.  

Kommunfullmäktiges arbetsordning. 

 

Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Gunilla 

Grudevall Sten (L) och Hans Peters (C), bifall till stadsledningskontorets förslag med 

tillägget att medborgarförslag som inlämnats till styrelser och nämnder sammanställs och 

anmäls till kommunfullmäktige minst en gång per år. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 

 

”Miljöpartiet ser oerhört positivt på att arbetsformerna för kommunfullmäktige utvecklas. 

Vi hade gärna sett än fler förändringar av arbetsformerna och ser fram emot fortsatt 

utveckling av det demokratiska arbetet med stor insyn och tydlig kommunikation för och 

till nackamedborgaren.” 

 

- - - - - 
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§ 56 Dnr KFKS 2016/301 

Revidering av verksamhetsområde för vatten, spillvatten 

och dagvatten i Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar utvidgning av verksamhetsområdet för vatten och spillvatten 

samt i förekommande fall dagvatten i områdena Stensö Udde, Ältaberg, Södra Hedvigslund 

och Norra Skogsö, enligt tjänsteskrivelsens bilagor 1-5. 

 

Ärende 

De senaste förändringarna av verksamhetsområdet för vatten och spillvatten gjordes 2011 

och 2013 tillkom också verksamhetsområde för dagvatten i och med den genomgripande 

taxeöversyn som då genomfördes. Sedan dess har ett antal antagna detaljplaner avancerat i 

genomförandet så att va- verksamhetsområdet behöver kompletteras. De områden som 

omfattas av kompletteringen är Stensö Udde, Ältaberg, Södra Hedvigslund och Norra 

Skogsö.   

 

Handlingar i ärendet 

VA- och avfallsenhetens tjänsteskrivelse den 22 mars 2016 

Förteckning tillkommande fastigheter 

Kartbilaga Stensö Udde 

Kartbilaga Ältaberg 

Kartbilaga Södra Hedvigslund 

Kartbilaga Norr Skogsö   

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med VA- och avfallsenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 57 Dnr KFKS 2014/785-140 

Handlingsplan för att genomföra näringslivsstrategin 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Ärende 

Kommunstyrelsen fastställde den 15 juni 2015 en näringslivsstrategi för Nacka kommun. 

Beslutet om en näringslivsstrategi var en naturlig konsekvens av den kraftfulla tillväxt som 

kommunen kommer att ha under de närmaste 15 åren. Beslut fattades också att ta fram en 

handlingsplan som syftade till att konkretisera strategin och med ett kortare tidsperspektiv 

identifiera viktiga aktiviteter samt bryta ner strategin i delmål som kan följas upp. De 

aktiviteter som identifierats i bifogade handlingsplan rör områden där många andra 

nämnder, förutom kommunstyrelsen, är ansvariga. Det är i det fortsatta arbetet viktigt att 

alla berörda nämnder fortlöpande identifierar områden som behöver utvecklas för att skapa 

bättre förutsättningar för utveckling och tillväxt inom det lokala näringslivet i Nacka. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 april 2016 

Handlingsplan Näringsliv 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet ska överlämna ärendet till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 58 Dnr KFKS 2016/291 

Volontär i Nacka år 2015, verksamhetsrapport 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen om verksamheten volontär i Nacka 2015 samt 

noterar att uppdraget för volontär i Nacka kommer att ses över inför år 2017. 

 

Ärende 

Kommunstyrelsen har sedan 2007 finansierat volontärverksamhet med 800 000 kr per år. 

Uppdraget genomförs inom välfärd samhällsservice. 

 

Fokus för volontär i Nacka har under år 2015 legat på integration av nyanlända. I samband 

med flyktingströmmen har volontärkoordinatorn främst fokuserat på insatser kring 

mottagandet av människor på flykt. Det har funnits ett stort intresse av att vara volontär 

under hösten. Koordinatorns roll och stora utmaning under denna period har varit att 

stötta, fånga in och kanalisera det stora engagemanget kring Nobelberget och Nacka 

kommuns evakueringsboende. Förutom nära arbete med civilsamhället aktörer sker 

samverkan inom kommunen, exempelvis med arbets- och företagsenheten, 

ensamkommande flyktingbarn inom individ och familjeomsorgen samt 

överförmyndarenheten.  

 

Uppdragsbeskrivningen för volontär i Nacka har inte uppdaterats sedan uppdraget 

påbörjades. Välfärd samhällsservice uttrycker att verksamheten vill ha en tydligare 

uppdragsbeskrivning av vad som förväntas av uppdraget och vad kommunstyrelsen vill 

med civilsamhället och volontärarbetet. Nya faktorer och trender i omvärlden samt en 

tydligare uttryckt vilja i de nya övergripande målen samt i mål och budget skapar också 

behov att se över uppdragets innehåll och beskrivning. Detta arbete kommer att påbörjas 

under våren 2016 och beskrivas i mål och budget för 2017.  

 

Handlingar i ärendet 

Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 10 april 2016 

Volontär i Nacka, året som gått 2015 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
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Protokollsanteckningar 

Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 

 

”Denna verksamhetsrapport visar på det otroliga arbete och mervärde som en person 

bidragit till under 2015. Miljöpartiet har i samband med vår egen budget för 2016 valt att 

lägga ytterligare medel till denna verksamhet för att ge fler personer att på kommunens 

uppdrag än medvetet stötta civilsamhället och dess aktörer. Läs gärna mer i vår budget 

http://www.mp.se/nacka/budget” 

 

Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 

 

”Vi ställer oss positiva till tjänsten som volontärsamordnare i Nacka. Det är bra och viktigt 

med en samordningstjänst för volontärverksamheten men innan den permanentas behövs 

ett förtydligande kring samordning med kommunens resurser göras. Det finns annan en 

risk att verksamheterna bygger enbart på frivillighet, vilket är olyckligt. Vi behöver 

säkerställa att kommunen tar ansvar och aktivt bidrar innan det permanentas.” 

 

- - - - - 
  

http://www.mp.se/nacka/budget
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§ 59 Dnr KFKS 2015/866-040 

Frågor inför beslut om bolagisering av VA och 

avfallshantering 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsskrivelse 

”Frågor inför beslut om bolagisering av VA och avfallshantering”. 

Ärende 

Kommunstyrelsen beslutade på sitt sammanträde den 4 april 2016 att föreslå 

kommunfullmäktige att bilda ett VA-bolag. Kommunfullmäktige behandlar ärendet den 18 

april 2016. De förtroendevalda revisorerna har inkommit med en revisionsskrivelse med 

fyra frågeställningar inför beslutet att bilda ett VA-bolag. 

 

Frågeställningarna från revisorerna rör exempelvis överlåtelseavtal, fastställande av taxor, 

redovisning av verksamheter samt finansiering. I det föreslagna ägardirektivet behandlas 

flera av frågeställningarna. I det överlåtelseavtal som kommer att tas fram mellan Nacka 

kommun och VA-bolaget fastställs även värden på de tillgångar som bolaget tar över och 

det exakta lånebeloppet som bolaget behöver för att finansiera sin verksamhet. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 april 2016 

Förslag till yttrande till revisorerna 

Revisionsskrivelse 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Gunilla Grudevall Sten (L) lät anteckna följande för Liberalernas arbetsutskottsgrupp. 

 

”Liberalerna finner det högst anmärkningsvärt, att denna skrivelse med svar på revisorernas 

frågor, inte var besvarad och inte fanns med i handlingarna vid beslutet att bilda 

kommunalt VA -bolag.” 

 

- - - - - 
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§ 60 Dnr KFKS 2016/121-511 

Nacka kommuns synpunkter avseende 

trafikförändringar i SL – trafiken 2016/2017 (T17) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att som svar på remissen översända trafikenhetens förslag till 

yttrande. 

 

Ärende 

Nacka kommun har fått en remiss från trafikförvaltningen inom Stockholms läns landsting 

angående förändringar i busstrafiken som landstinget avser att genomföra från och med 

december 2016.  I förslaget till yttrande föreslås Nacka framföra att det kollektivtrafiknät 

som finns i dag bör förstärkas och tillföras mer resurser. Befolknings- och 

arbetsplatstillväxten är kraftig och ombyggnaden av Slussen med försämringar för 

Saltsjöbanans resenärer aktualiserar frågan än mer.  

 

Handlingar i ärendet 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den  

Trafikenhetens förslag till yttrande 

Trafikförvaltningens förslag på trafikförändringar i SL-trafiken december 2016.   

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med trafikenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 61 Dnr KFKS 2016/69-177 

SOU 2014:78 - Ersättning för s.k. dold mervärdesskatt 

vid upphandling av luftburen ambulanssjukvård och SOU 

2015:93 - Översyn av ersättning till kommuner och 

landsting för s.k. dold mervärdesskatt 
Yttrande till Regeringen 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över ”Betänkande Ersättning för s.k. dold 
mervärdesskatt” SOU 2015:93 och avstår från att lämna yttrande över betänkande 
Ersättning för s.k. dold mervärdesskatt vid upphandling av luftburen ambulanssjukvård 
(SOU 2014:78). 
 

Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärende 

Finansdepartementet har begärt in remissvar i rubricerat ärende. I den bilagda skrivelsen 

har remissen avslagits eftersom det innebär negativa konsekvenser för Nacka kommun. För 

kommunen innebär förslaget en minskad momsersättning mot nuvarande nivå med 20 

mnkr räknat på 2015 års siffror.  

 

Vad gäller ambulanssjukvård har inget yttrande avgivits eftersom verksamheten inte bedrivs 

av kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2016 

Förslag till yttrande till finansdepartementet 

Betänkande SOU 2015:93 och 2015:78 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har länge varit kritiska till att privata anordnare har fått en högre ersättning 

inom ramen för kundvalen än den kommunala produktionen. Ersättningen har 

schablonmässigt satts till 6% vilket ska kompensera att de privata företagen betalar moms 

vilket inte kommunen gör. Även om kostnaden har varit neutral för kommunen i och med 

att beloppet har kunnat återkrävas från staten så har det fullständigt förvridit den förment 

så viktiga konkurrensneutraliteten.  

Vänsterpartiet är ju i grunden kritisk till kundvalet och konkurrensutsättningen men om 

den nu ändå förekommer så måste det ske på för kommunens egen verksamhet sjysta 

villkor. Det enda rimliga vore en för varje verksamhet speciell ersättning som motsvarar 

vad de privata företagen verkligen betalar i moms, något som kraftigt varierar mellan 

verksamheter där personalkostnaderna står för huvuddelen av kostnaderna eller om där 

finns en större andel momsbelagda varor/tjänster som anordnarna betalar. Tidigare 

värderingar har gjorts som visat på att rimliga nivåer oftast kan ligga i intervallet 2,5-3,5%, 

inte 6%. Genom den höga ersättningen överkompenseras alltså de privata anordnarna med 

i storleksordningen 3%. 

Ärendet går ut på att förslaget från Finansdepartementet är att maxbeloppet nu ska 

minskas till 5%. Det är bra att beloppet nu sänks även om de privat anordnarna i de allra 

flesta fall även fortsättningsvis kommer att överkompenseras. Vi vill fortfarande att Nacka 

sänker momskompensationen till lägre belopp, 2,5-3,5 %.” 

 

- - - - - 
  



27 (41) 

 
 26 april 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 62 Dnr KFKS 2015/687-028 

Förmånscykel till Nacka kommuns anställda 
Motion den 19 oktober 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

 

Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen som ett led i att erbjuda attraktiva 

förmåner till medarbetarna under våren 2016 kommer att ta ställning till ett förslag att 

upphandla en samarbetspartner som erbjuder kostnadsfri förmånsportal för en effektiv 

administration av exempelvis förmånscykel med bruttolöneavdrag. 

 

Motionen anses därmed bifallen. 

Ärende 

Motionären Sidney Holm (MP) vill att kommunen erbjuder alla anställda en förmånscykel 

genom bruttolöneavdrag. Motionärens förslag bygger på mängdrabatt, att kommunen via 

gemensam upphandling kan teckna avtal om köp av olika cykelmodeller till lägre pris än 

vad en vanlig konsument kan erhålla i butik. Detta skulle bidra både till att nå de lokala 

miljömålen och till en förbättrad hälsa hos kommunens anställda. Kommunen skulle också 

bli en attraktivare arbetsgivare.  

Nacka kommuns medarbetarpolicy slår fast att konkurrenskraftiga anställningsvillkor ska 

erbjudas kommunens anställda. Stadsledningskontoret har därför initierat att kommunens 

anställda ska erbjudas än fler attraktiva förmåner. De förmåner som utreds under våren är 

exempelvis förmånscykel med bruttolöneavdrag och SL-årskort med nettolöneavdrag för 

alla anställda i kommunen, som ett led i att inspirera till smart hållbart resande.   

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 april 2016 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Louise Ollivier (MP), bifall till 

stadsledningskontorets förslag med följande tillägg i beslutet. 

”Motionen anses därmed bifallen.”  

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

- - - - - 



28 (41) 

 
 26 april 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 63 Dnr KFKS 2015/749-819 

Feriearbeten för alla ungdomar 16–18 år. 
Motion den 15 december 2015 av Rolf Wasteson (V) Camilla Carlberg (V) med flera. 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen och noterar att Alliansens budgetalternativ 

innebär att resurserna för sommarjobb för ungdomar ökar från 3,0 till 3,8 miljoner kronor 

2016.   

 

Ärende 

Motionärerna yrkar att Nacka kommun vidtar åtgärder så att alla ungdomar mellan 16 och 

18 år erbjuds feriearbete under minst 3 veckor från år 2016 och framåt. Det är givetvis 

positivt om alla ungdomar som önskar feriearbeta också kan få ett feriejobb. Det ingår i 

arbets- och företagsnämndens uppdrag att på olika sätt stödja ungdomars inträde i 

arbetslivet. Motionens förslag kan leda till ökade kostnader på 8,5 miljoner kronor, under 

förutsättning att kommunen behöver stå för samtliga merkostnader. Arbets- och 

företagsnämndens budgetram anger hur många feriearbeten som kommunen kan erbjuda. 

Arbets- och företagsnämnden har, i samband med beslut om internbudgeten i december 

2015, bedömt att kostnaden för och därmed antalet kommunalt finansierade feriearbeten 

ligger på en lämplig nivå i förhållande till nämndens övriga verksamhetsområden. Arbets- 

och företagsnämnden bedömer inte att det finns skäl att utöka antalet kommunalt 

finansierade feriejobb. Däremot kommer arbets- och företagsenheten fortsätta att vidta 

åtgärder för att fler ungdomar ska erbjudas feriejobb av andra arbetsgivare.  

 

Handlingar i ärendet 

Arbets- och företagsnämnden den 9 mars 2016 § 19 

Arbets- och företagsenheten den 15 februari 2016 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 9 mars 2016 §19 

Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom antalet feriearbeten som är 

finansierade av kommunen bedöms vara på en lämplig nivå.  
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Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 

föreslå kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen och notera att Alliansens 

budgetalternativ innebär att resurserna för sommarjobb för ungdomar ökar från 3,0 till 3,8 

miljoner kronor 2016.   

 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Louise Ollivier (MP), bifall 

förslagen i motionen. 

Beslutsgång 

Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

Mats Gerdaus yrkande. 

Protokollsanteckningar 

Monica Brohede Tellström (L) lät anteckna följande för Liberalernas arbetsutskottsgrupp.  

 

”Liberalerna anser inte att kommunen ska erbjuda feriejobb till alla ungdomar. Men, det 

vore bra ifall en större andel ungdomar kunde få ett sommarjobb. Nacka borde titta på 

alternativ med t ex en feriejobbs-check som kan finansiera en del av ett feriejobb. Rätt 

upplagt, skulle kommunen då kunna hjälpa fler ungdomar till sommarjobb, inte bara i 

kommunens regi. Många småföretagare tvekar att ta in personal under sommaren då de har 

en pressad ekonomi. Värmdö kommuns modell borde utvärderas.” 

 

Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 

 

”Det är beklagligt att majoriteten inte har högre ambition när det gäller sommarjobb för 

ungdomar. I AFN yrkade S dessutom kommunen för 2016 ska ha som målsättning att 

tillgodose minst 75 % av behovet av feriearbeten som ett delmål till l 00 %. Inte heller detta 

ställde sig majoriteten bakom. Det är beklagligt.” 

 

Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 

 

”Miljöpartiet ser det som oerhört viktigt att kommunen arbetar aktivt för att ge ungdomar i 

kommunen möjlighet till feriearbete. Arbete under ferierna ger värdefull erfarenhet, 

kontakter och kunskap om arbetslivet som annars inte ges till kommunens ungdomar. I 

samband med att PRAO tagits bort i skolverksamheten i Nacka så blir denna möjlighet till 

att prova arbetslivet än mer viktig för att stötta våra ungdomar in i arbetslivet samt 

underlätta valet för framtida val av studier (se interpellation från ställd av Magnus 

Söderström (mp) till KF den 14 mars 2016). 

Miljöpartiet har i samband med vår egen budget för 2016 valt att lägga ytterligare medel till 

feriearbeten för ungdomar. Läs gärna mer i vår budget http://www.mp.se/nacka/budget” 

- - - - - 

http://www.mp.se/nacka/budget
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§ 64 Dnr KFKS 2015/741-816 

Utveckling av fritidsgårdarna  
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg, Birgit Hansson (V) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende öppethållande och 

HBT-certifiering eftersom  

a. antalet öppna timmar på fritidsgårdarna är rimliga 

b. fritidsgårdarna redan har i uppdrag att vara mötesplatser för ungdomar med 

olika bakgrund och identitet 

 

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa fältassistenter och noterar att 

funktionen finns i verksamheten ”Polarna Nacka”. 

Ärende 

Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) har lämnat ett förslag om utökade 

öppettider på fritidsgårdarna, att fritidsgårdarna ska HBT-certifieras och att fältassistenter 

ska återinföras i kommunen.  

 

Fritidsgårdsverksamhetens innehåll utgår från riktlinjer som fritidsnämnden har fastställt. I 

riktlinjerna anges bland annat hur fritidsgårdarna ska vara öppna. Fritidsnämnden har i sin 

beredning av motionen bedömt att det beslutade öppethållandet är rimligt och tillräckligt. I 

riktlinjerna anges också att alla ungdomar oavsett kön, etnisk bakgrund, politisk åsikt eller 

religiös tro ska kunna mötas på lika villkor. Detta även omfattar unga med annan 

könsidentitet. Om en enskild fritidsgård ändå vill HBTQ-certifiera sin verksamhet på egen 

hand, som en del hur utför sitt uppdrag, så finns den möjligheten. Ett sådant beslut får 

fattas av respektive utförare. 

 

Kommunfullmäktige avslog i behandlingen av ärendet om mål och budget för 2016-2018 

ett förslag om att införa fältassistenter. Med hänvisning till detta och till att funktionen 

finns genom verksamheten ”Polarna Nacka” föreslås att förslaget avslås. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 mars 2016 

Protokollsutdrag fritidsnämnden den 18 februari 2016, § 6 

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i fritidsnämnden den 18 februari 2016 § 6 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende öppethållande eftersom 

bedömningen är att antalet öppna timmar på fritidsgårdarna är rimliga.  

 

Fritidsnämnden beslutade att inte ta ställning i frågan om fältassistenter då nämnden anser 

att denna fråga inte ingår i fritidsnämndens kompetensområde. 

 

Beträffande förslaget om HBTQ-certifiering konstaterade fritidsnämnden att 

fritidsgårdarna har i uppdrag att vara mötesplatser för ungdomar med olika bakgrund och 

identitet, i vilket arbetet med HBTQ-frågor ingår. Kommunens Mångfaldskommitté har i 

uppdrag att arbeta med dessa frågor brett inom kommunens verksamheter. Formerna för 

hur arbetet bedrivs kan variera utifrån varje verksamhets och enhets specifika 

omständigheter, där den föreslagna certifieringen kan vara en modell. Beslutet om 

formerna för detta arbete vilar på respektive verksamhet. Motionen anses därmed 

färdigbehandlad. 

Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Louise Ollivier (MP), bifall till 

förslagen i motionen. 

Beslutsgång 

Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

stadsledningskontorets förslag.  

Protokollsanteckningar 

Monica Brohede Tellström (L) lät anteckna följande för Liberalernas arbetsutskottsgrupp. 

 

"Denna motion, särskilt punkten om HBTQ-certifiering, borde även ha beretts av 

mångfaldskommittén. 

Liberalerna tycker att intentionerna i motionen är bra. Det är väldigt viktigt att alla barn, 

oavsett sexuell läggning och könsidentitet, kan känna sig välkomna och trivas på 

fritidsgårdarna. RFSL:s HBTQ-certifiering är ett av flera sätt att höja kompetensen hos 

personalen, och vi ser gärna att fritidsgårdarna genomgår denna eller andra utbildningar. Vi 

tror dock att valet av metod för kompetensutveckling inte bör göras av 

kommunfullmäktige utan av den enskilda verksamheten. Mångfaldskommittén har som en 

del av sitt ansvarsområde att bevaka hur kommunens olika verksamheter arbetar med dessa 

frågor, och de tittar på olika alternativa former för att höja HBTQ -kompetensen." 

 

- - - - - 
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§ 65 Dnr KFKS 2015/748-822 

Tillgänglighet till det nya badhuset i Saltsjöbaden 
Motion den 16 november 2016 av Erik Svanfeldt, Zakia Mirza, Majvie Swärd och Ella 

Tegsten (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 

Erik Svanfeldt, Zakia Mirza, Majvie Swärd och Ella Tegsten (S) i en motion lämnat förslag 

om att den nya simhallen i Saltsjöbaden ska inrymma ett gemensamt omklädningsrum för 

med dusch och omklädningsrum för funktionshindrade samt att det görs ett sluttande golv 

så man lätt kan gå ner i vattnet.  

 

Fritidsnämndens beslut den 18 februari 2016 innebär att den nya simhallen ska utformas så 

att samtliga lokaler och funktioner ska vara tillgänglighetsanpassade för att kunna fungera 

för personer med olika funktionsnedsättning enligt gällande regelverk. 

 

Därmed pågår redan ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 

Fritidsnämnden den 17 mars 2016 § 16 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 29 februari 2016 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i fritidsnämnden den 18 februari 2016 § 6 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med fritidsnämndens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 66 Dnr KFKS 2015/849-712 

Miljöcertifiering av Nackas förskolor 
Motion 14 december 2015 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fatta följande förslag. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom förebyggande miljöarbete 

regleras av förskolans läroplan. En modell med certifiering kan medföra en för förskolorna 

begränsande styrning av hur de uppfyller det uppdraget. 

 

Ärende 

Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) föreslår i sin motion att kommunen via en morot 

försöker få så många som möjligt av kommunens förskolor att miljöcertifiera sig.  

 

Förebyggande miljöarbete är ett område som redan säkerställs och regleras av förskolans 

läroplan. Utbildningsnämnden har bedömt att förslaget om att premiera miljöcertifierade 

förskolor bör avslås, då ett arbete att särskilt premiera just förebyggande miljöarbete 

framför de andra delarna i läroplanen kan ge felaktiga signaler om hur förskolorna ska 

prioritera sitt arbete. Stadsledningskontoret bedömer att arbetet med certifiering riskerar att 

begränsa förskolornas ansvarstagande för det förebyggande miljöarbetet och medföra en 

administration som inte tillför det arbetet ett värde motsvarande insatserna. 

Kommunfullmäktige har antagit ett miljöprogram som anger kommunens övergripande 

inriktning på allt miljöarbete, så även förskolornas. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 mars 2016 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden den 11 februari 2016 § 9 

Utdrag ur läroplan för förskolan (Lpfö-10)  

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 11 februari 2016 § 9 

Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige avslår motionen ”Miljöcertifiering av 

nackas förskolor” av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP). 

 

Yrkanden 

Louise Ollivier (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 

förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Louise Olliviers yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

stadsledningskontorets förslag.  

 

- - - - - 
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§ 67 Dnr KFKS 2016/192-1 

Information om giftfria produkter 
Motion den 14 mars 2016 av Desha Svenneborg och Sidney Holm (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att kommunen redan bedriver ett arbete i linje med 

motionens intention och motionen anses därmed bifallen.  

 

Ärende 

Desha Svenneborg och Sidney Holm föreslår i en motion att kommunen informerar om 

rättigheten att som konsument få veta om en vara innehåller särskilt skadliga ämnen eller 

inte, via webben, en digital broschyr och en ”talong” som medborgarna kan skriva ut och 

använda sig av. Detta för att bidra till kommunens mål om en Giftfri miljö. 

 

Nackas nya miljöprogram som antogs av kommunfullmäktige i mars 2016 poängterar 

vikten av att alla aktörer i samhället samverkar för att nå miljömålen. Att kommunen 

underlättar för medborgarna att använda sin konsumentmakt för att också bidra till målet 

giftfri miljö ligger helt i linje med miljöprogrammets intentioner. Stadsledningskontorets 

utredning visar att kommunen redan har ett arbete i linje med motionens intention och 

föreslår därför att motionen med en notering om detta inte ska föranleda några ytterligare 

åtgärder. 

Handlingar i ärendet 

Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2016 

Motion 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L), Khashayar 

Farmanbar (S), Louise Ollivier (MP) och Hans Peters (C) bifall till miljöenhetens förslag 

men med den ändring att i beslutet ersätta ”Motionen är med detta färdigbehandlad” med 

”Motionen anses därmed bifallen”. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

 

- - - - - 
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§ 68 Dnr KFKS 2015/851-773 

Den psykiska hälsan hos äldre 
Motion den 14 december 2015 till kommunfullmäktige av Ninni Lindberg (MP) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska ohälsa 

generellt samt har en åtgärdsplan för hur personal bättre ska uppmärksamma och minska 

psykisk ohälsa hos enskilda äldre i kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 

 

Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Ärende 

Miljöpartiet de gröna har genom Ninni Lindberg i kommunfullmäktige den 14 december 

2015 föreslagit att Nacka kommun startar en utredning och psykisk hälsa för äldre och 

sätter in förebyggande åtgärder för att minska äldres depression och rädslor. I motionen 

påtalas att forskning visar att den psykiska ohälsan hos den äldre delen av befolkningen 

ökar samt att depressioner relaterade till livssituation hos äldre ökar. Höjs livskvaliteten 

minskar psykisk ohälsa hos de äldre.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 14 december 2015 att motionen skulle gå 

på remiss till äldrenämnden för utredning och förslag till beslut senast den 26 april 2016. 

 

Sociala kvalitetsenheten bedömer att Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska 

ohälsa generellt samt har en åtgärdsplan för hur personal bättre ska uppmärksamma och 

minska psykisk ohälsa hos enskilda äldre i kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 

 

Handlingar i ärendet 

Äldrenämnden den 16 mars 2016 § 27 

Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 25 februari 2016 

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i äldrenämnden den 16 mars 2016 § 27 

 

Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 

Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska ohälsa 

generellt samt har en åtgärdsplan för hur personal bättre ska uppmärksamma och minska 

psykisk ohälsa hos enskilda äldre i kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 

Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Louise Ollivier (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Louise Olliviers yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

äldrenämnden förslag.  

 

- - - - - 
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§ 69 Dnr KFKS 2016/74-029 

Inrättande av arbetsmiljöråd i Nacka 
Motion den 1 februari 2016 av Khashayar Farmanbar, Espen Bjordal, Maria Raner, Majvie 

Swärd och Ella Tegsten (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att skapa ett arbetsmiljöråd i Nacka 

kommun, då förslaget inte är förenligt med kommunens samverkanssystem. Kommunen 

har ett samverkansavtal med personalorganisationerna som definierar hur chefer, 

skyddsombud och andra medarbetare samverkar för att skapa goda arbetsförutsättningar.   

Ärende 

Motionärerna Khashayar Farmanbar (S) Espen Bjordal (S) Maria Raner (S) Majvie Swärd 

(S) och Ella Tegsten (S) vill inrätta ett samrådsorgan, Arbetsmiljöråd/ 

Arbetsmiljökommitté där förtroendevalda och företrädare för personalorganisationerna, 

tillsammans bevakar att arbetsmiljöaspekterna tillgodoses vid större förändringar, följer de 

åtgärder som görs för att förbättra arbetsmiljön i kommunen, följer upp de insatser som 

gjorts och vid behov föreslår förbättringar. Motionärerna vill stärka insatserna för att 

Nacka kommun som arbetsgivare skall erbjuda en attraktiv arbetsmiljö.  

Stadsledningskontoret föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget då det inte är 

förenligt med kommunens samverkanssystem där ett samverkansavtal med facken 

definierar hur chefer, skyddsombud och andra medarbetare samverkar för att skapa goda 

arbetsförutsättningar. Inom ramen för samverkanssystemet och det systematiska 

arbetsmiljöarbetet är det ytterst stadsdirektören som samverkar med fackliga företrädare 

vid större förändringar.  

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 april 2016 

Motion 

Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 

Beslutsgång 

Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

stadsledningskontorets förslag.  

- - - - - 
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§ 70 - 77 Dnr KFKS enligt tabell 

Remiss av motioner väckta i kommunfullmäktige den 18 

april 2016 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 14 

mars 2016 enligt tabell. 

 

§ nr Motion Motionär Remitteras 

till 

Remissti

d 

Dnr 

§ 70 Föreningsdag i Nacka L Zayane (MP) FRN 

AFN 

KUN 

KSAU 20 

sept 2016 

KFKS 2016/309 

§ 71 Mottagningscentrum för 

nyanlända barn 

 

P Mafall Fall (MP) UBN 

Välfärd skola 

KSAU 20 

sept 2016 

KFKS 2016/310 

§ 72 Kretsloppspark på Västra 

Sicklaön 

 

P Chrisander (MP) NTN Mål och 

budget  

17-19 

KFKS 2016/311 

§ 73 Ökad uttagskapacitet i 

Sandsjöns reservatsintäkt 

 

P Chrisander (MP) NTN KSAU 20 

sept 2016 

KFKS 2016/313 

§ 74 Laddmöjligheter för elbilar 

och laddhybrider vid 

kommunala anläggningar 
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 26 april 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 

PM Förslag på remiss av motioner från kommunfullmäktige den 18 april 2016 

Motioner enligt tabell §§ 70-77 

 

Yrkanden 

Louise Ollivier (MP) yrkade enligt förslag i PM men att motionen om Föreningsdag i Nacka 

även ska remitteras till arbets- och företagsnämnden och kulturnämnden, 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Louise Olliviers yrkande. 

 
- - - - - 
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 26 april 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 78 

Övriga frågor 
 

Det fanns inga övriga frågor på mötet. 

 

- - - - - 


